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Felelős kiadó: Piliscsaba

Város Önkormányzata 
XXVii. éVFolyam, 6. szám

Hirdetésfelvétel a júliusi számba: 
 június 14-ig-ig.

hirdetési díjak:
1/1 (188 mm X 263 mm) 48 000 Ft
1/2 (188 mm X 128 mm) 24 000 Ft
1/4 (90 mm X 128 mm) 12 000 Ft
1/6 (188 mm X 50 mm) 8 000 Ft
1/8 (59 mm X 90 mm) 6 000 Ft
1/16 (59 mm X 45 mm) 3 000 Ft

Főszerkesztő: sólyom ágnes  

munkatársak:
balasi anikó, lichtneckert eszter, 

PalkoVics mária 

elérhetőségeink:
Piliscsabai.Polgar@gmail.com,  

tel.: +36 70 866 3289
a kÖVetkező laPzárta: június 14.

A szerkesztőség fenntartja  
a beérkezett nyersanyagok  

szerkesztési jogát, kéziratot nem 
tartunk meg és nem küldünk vissza. 

Az újságban megjelenő hirdetések 
valóságtartalmáért  

felelősséget nem vállalunk. 

A Piliscsabai Polgár havonta 2600 
példányban, ingyenesen jelenik meg.

 
tÖrdelés, nyomdai előkészítés:  

barcsik géza

nyomda: Pethő nyomda

 

KÖSZÖNTŐ

„A teljes szeretet kiűzi a félelmet” 
 (1Jn. 4.18.)

Mindenki szereti a sima utat. Ami nem göröngyös, nincsenek buktatók rajta. 
Nyugodtan tud száguldozni az ember ezeken a jól megépített aszfaltutakon. 
Mennyire fel vagyunk háborodva – jogosan –, ha egy kis gödör esik az au-
tónk útjába, ha a tél, az időjárás kihívásai megrongálják az addig jól járható 

aszfaltot. Nehezen tűrjük a buckákat, az egyenetlenségeket. Keressük azt, ami sima, ami 
jól járható. 

Lelki életünkben is így van ez. Mert mindannyian élünk lelki életet is, akár bevalljuk 
magunknak, akár nem. És amiért titkoljuk ezt a belső énünket – mondván: senkinek 
semmi köze hozzá –, pontosan az, hogy nem merünk szembenézni a szívünkben lévő 
göröngyökkel. Pedig van megoldás. Csak nem merünk hozzákezdeni. Ahogy az út ja-
vításánál először el kell távolítani a régi burkolatot, és azután jöhet rá az új, úgy a lélek 
feltöltése sem megy másképp. Ki kell űzni a félelmet, hogy a szívünket betölthesse a 
szeretet. 

Pünkösd ennek az útjavításnak az ünnepe. Amikor kiűzetik a félelem a tanítványok 
lelkéből, és betöltve Szentlélekkel, azaz szeretettel új emberekké, apostolokká válnak. 
És ahogy az első pünkösdkor a szeretettel töltekezett emberekből gyülekezet jött létre, 
úgy ma is megtörténhet – megtörténik ez városunk gyülekezetei között. A Szentlélek 
egyengeti köztünk, evangélikus, katolikus és református testvérek között az utat, mert 
egy urunk van, a feltámadott Jézus Krisztus.

2017 pünkösdjén.
  

Csoma Áronné Szép Mónika református lelkész,  
Kézdy Péter evangélikus lelkész,   
Szilágyi Szabolcs r. k. plébános 

hirdetésFelVétel: 
Piliscsabai.Polgar@gmail.com  

+36 70 866 3289

ESEMÉNYEK

BRONZBA 
ÖNTÖTT  
NŐIESSÉG

„Én a Kutas szobrán értettem, meg, hogy mi 
a szobrászat, ezelőtt úgy 55 évvel.” Ez a mon-
dat Vekerdy Tamás szájából hangzott el Kutas 
László szobrászművész és családja kiállításá-
nak megnyitóján. „Azt éreztem egy ilyen nagy 
csípőjű nőt körbe járva, hogy itt a mellkasom 
táján úgy megcsavarodik valami. Azt éreztem, 
hogy ez valami más.” 

Ez valami más, valóban. Ezt érezhettük 
oly sokan, akik ellátogattunk a Galériába. A 
kiállítóteremben csak úgy áradt a bronzba 
öntött nőiesség. Mindegy, hogy kit, mind-
egy, hogy anyát, asszonyt, fiatalt, időset, teltet 
vagy karcsú alakot formáz meg László, a vég-
eredmény mindig ugyanaz. Ahogy egyenként 
végignéztem a szobrokat, nőként titkon az az 
érzés árasztott el: büszke vagyok, hogy nőnek 

háttere milyen rendkívül összetett és izgalmas 
munka? A kiállításmegnyitó záró elemeként 
Kutas László szobrászműész két kisfilmet is 
bemutatott, így az első mozdulattól az utolsóig 
azt is végignézhettük, hogyan születik meg egy 
köztéri szobor.

Balasi Anikó

Március 25-én a Művésze-
ti Galériába látogatók igazi 
összművészeti eseményen 
vehettek részt. A Kutas-család 
tagjai tették egyszerre esztéti-
kussá és érdekessé a délutánt: 
ki alkotásain keresztül,  
ki előadásával. 

A LÉLEK ÚTJÁN

születtem. Nem véletlen tehát, hogy az alkotót 
múzsáiról kérdeztem. „Vendégségben voltam 
egy ismerős családnál egy második emeleti 
bérlakásban – meséli Kutas László az ihlet pil-
lanatáról. – Az erkélyen üldögéltünk, amikor 
a háziasszony kiszólt az ajtóba támaszkodva, 
s megkérdezte, hogy iszunk-e még valamit. És 
ez annyira gyönyörű mozdulat volt, ahogy az a 
gyönyörű asszony belehajolt és belekapaszko-
dott az ajtóba, hogy megvolt rögtön az összes 
mű, csak meg kellett mintáznom….”

A kiállítás megnyitójára érkezett látogatók 
be sem fértek a terembe, egy részük kiszorult 
az udvarra. Farkas András polgármester sze-
mélyes hangvételű köszöntőjében arra emlé-
kezett, hogy az elmúlt nyarakon gyakran ösz-
szefutott Kutas Lászlóval, hiszen „klotildligeti 
otthonuk” egy utcában van. A köszöntő szavak 
után Vekerdy Tamás pszichológus, Kutas Lász-
ló egykori osztálytársa beszélt az alkotóhoz 
fűződő személyes élményeiről. László bronz 
szobrai mellett felesége, Hoffmann Henriett 
festményeit is megtekinthettük. A realista és 
nem realista alkotások hol „a természet bőrét, 
hol a természet törvényét ábrázolják” – fogal-
mazott a képekről Vekerdy Tamás. 

A megnyitón az alkotók lányai, Kutas Ág-
nes és Kutas Diána művészeti munkájába is be-
pillantást nyerhettünk. Kutas Ágnes képzőmű-
vész, jelmez- és díszlettervező, zenész és költő. 
Zenéjében a népzenei hagyományt a kortárs 
zene elemeivel ötvözi. A csabai közönség előtt 
ötletgazdag, improvizatív hegedűjátékkal, iga-
zi „világzenével” állt a közönség elé. Kutas Diá-
na jelmez-, díszlet és látványtervező. Alkotásai 
számos kisjátékfilmben és színházban is meg-
jelentek már. Diána Piliscsabára is elkísérte 
családját, ízelítőként tervezői munkájának egy 
kis szeletét hozta magával. 

Vajon hányan tudjuk, hogy egy köztéri 
szobor készítésének technikai, technológiai 
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HÍREK
Épül az óvoda

Amint e havi címlapunk is hírül adja: május 
8-án megkezdődtek az új óvoda kivitelezési 
munkálatai az Erdészkertben. Az építkezés 
várhatóan idén decemberre fejeződik be. A 
munkálatok haladásáról nemcsak arra járva 
tájékozódhatnak, hanem Piliscsaba hivatalos 
Facebook-oldalán is, a Napi Ovi rovatban. 

Járatritkítás és éjszakai buszjárat 
a nyáron

2017. július 1-től – elsősorban a nyári tanítási 
szünetet, valamint a hétvégi napokat érintő –
kisebb módosítások lépnek életbe a 830-831-es 
(Budapest - Solymár - Pilisvörösvár - Pilisszán-
tó) és 832-es (Budapest - Solymár - Piliscsaba) 
autóbuszvonalak menetrendjében. A Volán-
busz csökkentette a járatok számát, a módosí-
tást az utasforgalom csökkenésével indokolta, 
melyet az utasok vonatra való átszokása hozott 
magával. Jó hír azonban azoknak, akik késő esti 
programról szeretnének hazajutni a fővárosból, 
hogy éjszakára is beállítottak egy-egy buszt: a 
hajnali első járat 1:15-kor indul az Árpád-híd-
tól, Esztergomból pedig éjféli indulással lehet 
eljutni Piliscsabára.

Kutyamenhely Garancstetőn

Piliscsabán a Garancstető lakóparkban az 
utóbbi hónapokban felforrósodott a levegő. Az 
országos médiában is nagy visszhangot vert a 
Futrinka Egyesület kilakoltatásának ügye. A 
Futrinka Kutyamenhely és Szabadidősport 
Egyesület 2016-ban költözött a garancstetői 
lovardába, ám a szomszédos utca lakói ha-

marosan panaszkodni kezdtek a folyamatos 
együttes ugatásra. Mivel a problémákat nem 
sikerült egymás között megoldani, a lakók jogi 
útra terelték az ügyet, és birtokvédelmi eljárás 
keretében kérték Piliscsaba önkormányzatát, 
hogy szüntesse meg a zavaró körülményeket. A 
hivatalos eljárás lefolytatása után jegyzői hatá-
rozat született a kutyák elszállítására, aminek az 
egyesület nem tett eleget, ezért került sor rend-
őri intézkedésre.

Az ügy hátteréről és jelenlegi állásáról 
ezidáig nem kaptunk hivatalos tájékoztatást, 
mivel folyamatban lévő ügyről van szó. Az 
érintett lakosok azonban eljuttattak egy leve-
let szerkesztőségünkhöz, amelyben leírták a 
problémáikat, és hangsúlyozták, hogy nem a 
menhely tevékenységével van problémájuk, 
hanem a helyszínválasztással. Ezt az írást az 
egyoldalú tájékoztatás elkerülése érdekében 
nem közöljük. Egyéb tájékoztatással várhatóan 
a jogi eljárás lezárulta után tud majd szolgálni 
a polgármesteri hivatal.

Közcélú munkásokat keres  
az önkormányzat

Az áprilisban indult új, egy éves közmunka-
programra továbbra is folyamatosan várja a 
jelentkezőket az önkormányzat. Az álláshelyek 
feltöltése azért is fontos, mert a település köz-
területeinek karbantartási munkálatait nagy 
részben a közcélú munkások végzik, és hiányos 
létszám esetén a közterületek gondozása nehe-
zebben kivitelezhető. Jelentkezni és érdeklődni 
Mangáné Robotka Szilviánál lehet a polgár-
mesteri hivatalban, vagy a humaneroforras@
piliscsaba.hu e-mail címen.

Ingyenes jogi tanácsadás 

Június 12-én hétfőn 15 óra és 16 óra között Pi-
liscsaba Város Önkormányzata Családsegítő 
és Gyermekjóléti Szolgálatánál ingyenes jogi 
segítséget nyújt Pergerné dr. Bodnár Klára. 
Előre egyeztetett időpontban, bejelentkezés 
alapján vehető igénybe. Érdeklődni, illetve 
időpontot kérni személyesen (Templom tér 
13.), a 26/375-143 telefonszámon, vagy köz-
vetlenül az ügyvédnőnél (30/560-3038) lehet.

Győri Emese    2017.04.02. 

Gyarmati Emese   2017.04.07. 

Hamza Dominik Gábor  2017.04.16.  

Béres Botond  2017.04.16. 

Kabai Csepke Hanna  2017.04.19. 

Senger Laura  2017.04.21. 

Kovács Alíz Eszter  2017.04.21. 

Balogh Maja  2017.04.25.

MEGSZÜLETTEK

A Városi  
Könyvtár 
júniusi ajánlója

Rick Riordan: Az 
Olimposz hősei 4.: 
Hádész háza
Percy Jackson kalandjai 
egy igazán alvilági  
helyen és Indiájában.  

Molnár Krisztina Rita: 
Maléna kertje 

 Az átváltozás  
meséje, izgalmas fordulatokkal 

és meglepetésekkel.

Fábián Janka: Az utolsó 
boszorkány lánya
Történet az 1700-as évek második 
feléből, szerelemről, házasságról, 
párbajokról.  

Ugron Zsolna:  
A nádor asszonyai
A 17. század eleji Erdély  
és Magyarország politikájáról, 
ahol hitviták, árulások  
és érdekházasságok döntik el 
országrészek sorsát.

Kertész Erzsi:  
Panthera1.:  

A hógömb fogságában
Lebilincselő kalandregény  
nyomozásról, barátságról,  

túlélésről.

Pályázati lehetőség 
 roma származású diákok 

részére 

A Pest Megyei Rendőr-főkapitányság pá-
lyázatot hirdet a középfokú köznevelési 
intézmények első, második vagy harma-
dik évfolyamán tanuló, roma szárma-
zású fiatalok tanulmányai eredményes 
befejezésének elősegítésére és a rend-
őri pálya választásának ösztönzésére a 
2017/2018-as tanévre. A részletes pályá-
zati felhívás megtekinthető Pilisvörösvár 
város honlapján (www.pilisvorosvar.hu). 
A pályázattal kapcsolatban a 06-1-443-
5800/30-533-as telefonszámon kérhető 
felvilágosítás.

PMRFK

Mérnöki konferencia 

Június 19-én hétfőn 17 órai kezdettel 

mérnöktalálkozó lesz Piliscsabán a 
városi önkormányzat és a Pest Megyei 

Mérnöki Kamara szervezésében. 

Helyszín: a Polgármesteri Hivatali  
épülete  (Piliscsaba, Kinizsi P. u. 1-3.)

Várjuk a Budapesti és Pest Megyei 
Mérnöki Kamara tagjait és a Pest 

Megyei Építész Kamara piliscsabai 
vonatkozású tagjait!

Farkas András 
Piliscsaba polgármestere

Temetőüzemeltetői felhívás
Az elmúlt hónapokban elindult a Piliscsabai Köztemető temető-nyilvántartásának felülvizs-
gálata és digitalizálása. A korábbi évekből megmaradt nyilvántartás sok tekintetben kiegé-
szítésre és pontosításra szorul. A 2001. és 2011. közötti sírhelymegváltási adatok pontat-
lanok, a sírhellyel rendelkező személyek adatai hiányosak.

Az adatok kiegészítése, pontosítása és a hiányzó adatok beazonosítása érdekében sze-
retnénk a lakosság segítségét is igénybe venni. Kérjük, keressék fel a temetőben található 
temetkezési irodánkat, és hozzák magukkal a sírhelymegváltást tanúsító számlát vagy 
más okiratot! Együttműködésüket ezúton is köszönjük.

SZIGÜ Temetőüzemeltető Kft. – 06-30-733-3550

Áprilisi számunkban már felhívtuk olva-
sóink figyelmét a puszpángmoly elleni 
védekezés fontosságára. Így nyár elején 

be kell vallanunk, hogy akkor talán kevesen 
hitték el: időben kell cselekednünk. Május vé-
gére nemcsak Piliscsaba, hanem a környező 
településeken is rendkívüli módon felszapo-
rodtak a szövőlepkék a fás szárú növények csú-
csán, egyes növények teljes lombkoronáját is 

VÉDEKEZZÜNK A SZÖVŐLEPKE ELLEN!
kiterjedő fészkek egész hajtásrészekre nagyob-
bodnak. A kis hernyók növekedésükkel pár-
huzamosan kisebb csoportokba tömörülnek, 
majd egyesével szétszélednek. Ilyenkor már a 
teljes levelet elfogyasztják, tarrágást okoznak.

Cselekedni most sem késő. A szakértők 
szerint a meleg időjárás miatt az idén akár há-
rom nemzedéke is kifejlődik a kártevőknek. 
Fogjunk hát permetezőt, mielőtt a kiszáradt 
növény maradványainak eltüntetéséhez fejszét 
kell használnunk!

Piliscsabai Polgár

Védekezési lehetőségek:
Legegyszerűbb módszer a hernyófészkek 
levágása és elégetése. Vegyszeres megol-
dás:  ha egy gyors hatású piretroid (KA-
RATE, SHERPA) és egy hosszú tartamha-
tású lárvairtó szer keverékével (DIMILIN, 
STEWARD,DIPEL) permetezzük le a nö-
vényeket.

A KULISSZÁK 
MÖGÜL
Kedves Olvasók!

Amikor a júniusi Polgár terveit össze-
állítottuk a szerkesztőségben, még nem 
tudtuk, hogy búcsúzót vagy köszönőt 
kel majd írnom ebbe a lapszámba. A 
korábbi főszerkesztői szerződés ugyanis 
határozott idejű volt, és tavaly év végén 
lejárt. December óta húzódott a foly-
tatás kérdése médiakoncepcióval, pá-
lyázati eljárásokkal, végül május 9-én 
úgy határozott a képviselőtestület, hogy 
újabb három évre az eddigi stábot bízza 
meg a Piliscsabai Polgár készítésével és 
az online felületek (a városi honlap és 
a Facebook-oldal) szerkesztésével. Ami 
külön örömhír volt számomra: arról is 
határozat született, hogy készüljön el 
végre az új Piliscsaba-honlap, mert a 
régi megrekedt egy fejlesztési folyamat 
közepén, és a 21. századi igényeknek 
már nem felel meg, ráadásul a szerkesz-
tőknek is folyamatos bosszúságot okoz. 
Reméljük, hamarosan szebb is lesz, 
hasznosabb is, mi már nagyon várjuk!

Arra gondoltam, ez a megfelelő pillanat 
arra, hogy köszönetet mondjak a mun-
katársaimnak, akik jórészt láthatatla-
nul dolgoznak hónapról hónapra azon, 
hogy a Polgár szép és informatív legyen. 
Balasi Anikónak, aki ír, fotóz, telefonál, 
figyel, gyűjti az információkat, fogyha-
tatlan türelemmel noszogatja a hírfor-
rásainkat és a hirdetőinket, ha kell, még 
békebírót is játszik. Lichtneckert Eszter-
nek, neki köszönhetik ugyanis, ha nem 
tűnik fel semmi, vagyis hiányoznak az 
újságból az elgépelések, helyesírási és 
stilisztikai hibák, bakik. Barcsik Gézá-
nak, aki megpróbálja formába önteni, 
amit mi fejben kitalálunk, a nyers szö-
vegekből és képekből pofás kinézetet 
varázsol az újságnak: tördel és a képeket 
gondozza. És nem utolsó sorban Gyar-
mati Lillának, aki az internetes felületek 
felelőse, és azon dolgozik, hogy minden 
információ eljusson online frissen, ak-
tuálisan a digitális állampolgárokhoz.

Végül köszönöm az önkormányzatnak 
a további megbízást, amit elismerésként 
értékelünk, köszönöm a cikkíróknak 
az együttműködést, az olvasóknak a fi-
gyelmet, és köszönöm mindenkinek, aki 
bármilyen visszajelzéssel segíti a mun-
kánkat. Fogadják szeretettel a júniusi 
Polgárt!

Sólyom Ágnes
főszerkesztő

behálózták már. A kártevők a lombkorona fel-
ső, naposabb részein rágják a lombot, hernyó-
fészkeket készítenek. Kertekben leggyakrabban 
az alma-, a cseresznye- és a diófákat károsítják, 
de minden lombos növényt kedvelnek. A her-
nyók kártétele a korona külső részén kezdődik, 
a leveleket lerágják, majd sűrű szövedékszállal 
összeszövik. Ezekben a fészkekben sárgászöld 
testű hernyók vannak. A kezdeti néhány levélre 
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KÖZÉLET

A IOSEPHINUM  
fejlesztési tervei

TÁMOGATÁS A CIVILEKNEK

A Iosephinum területének fejlesztési 
terveiről és az ezek kapcsán végrehaj-
tandó HÉSZ-módosításról tartottak 

lakossági tájékoztató fórumot május 15-én a 

Nagyszabású állami beruházá-
sok vannak készülőben Pilis-
csabán, a Iosephinum területén. 
A fejlesztési tervekről a május 
15-i, a helyi építési szabályzat 
módosítása ügyében megtar-
tott fórumon tájékoztatták a 
lakosságot. 

ációs Központ kiépítését. Az ingatlan, amelyen 
a rendszerváltás előtt szovjet, korábban ma-
gyar laktanya működött, a megváltós nővérek 
tulajdonában volt egészen tavalyig, amikor az 
állam megvásárolta a telket a szerzetesrendtől. 
A területen a „Makovecz Imre Bástyája” nagy-
projekt keretében öt létesítmény megvalósítá-
sára van kormányzati szándék. Ahhoz, hogy a 
fejlesztés megvalósulhasson, néhány dologban 
változtatni kell a helyi építési szabályzaton 
(HÉSZ), ehhez hívta össze a tájékoztató fóru-
mot az önkormányzat.

A helyi építési szabályzat módosítását 
Czene Éva városrendezési vezető tervező ké-
szítette. Amint a fórumon elmondta, a szabá-
lyozásban lényegében igen kevés dolog válto-
zik. Mivel a szabályozási terv 8 évvel ezelőtt 
készült, és azóta változtak a tervek, igyekeznek 
úgy igazítani a szabályozást, hogy az ne állít-
son fölösleges akadályt az építkezések elé. Nem 
lesz annyira kötött például az épületek telken 
belüli elhelyezése.  Az ingatlan beépíthetősége 
nem nő, és egyik épület sem lehet magasabb a 
Iosephinum jelenlegi épületénél. 

És hogy milyen tervek léteznek a területre? 
A meglévő portaépület mögé kerül egy tűzol-
tólaktanya, 4 szerállásos garázzsal, amelyből a 
térséget – és legfőképpen Piliscsabát – a jelenle-
ginél lényegesen gyorsabban elérnék a hivatá-

sos tűzoltók. Tőle balra kap helyet az Avicenna 
Közel-Kelet Kutatások Intézetének nagy, kör-
alapú, kupolás épülete, amelyet még Makovecz 
Imre terveinek felhasználásával terveztek, 
passzív háznak. A telek hátsó részére tervezik 
költöztetni az Országos Széchényi Könyvtár 
archivális tárát, amely egy hosszú, ablaktalan 
épületben 81 ezer folyóméternyi polcon gon-
doskodna a könyvtár nyomtatott és digitális 
dokumentumkincsének biztonságáról. És ez 
még nem minden.

A terület fejlesztésének tervét a 
Iosephinum Fejlesztéséért Közhasznú Alapít-
vány készítette, ami több mint egy évtizede 
azon dolgozik, hogy a volt laktanya területe 
megfelelő hasznosítást nyerjen. A fenti há-
rom létesítmény összértéke meghaladja a 
bruttó 6 milliárd forintot, ezek megvalósu-
lására van kormányzati szándék, de további 
nagyszabású beruházások is tervben vannak 
– erről Turi Attila, az épületek tervezője szá-
molt be. 

A z idén is pályázhattak a piliscsabai tár-
sadalmi szervezetek tevékenységüket 
segítő önkormányzati támogatásra. Az 

önkormányzat a 2017-es költségvetésben ösz-

szesen 2,2 millió forintot különített el a Civil 
Alapban. A képviselő-testület május 9-én tar-
tott rendes, nyílt ülésén döntött a támogatá-
sokról. 14 szervezet rendezvény szervezéséhez, 

PÁLYÁZÓK PÁLYÁZAT TÍPUSA Megítélt összeg

1.
Csabagyöngye Környezetvédelmi  
Érdekvédelmi Egyesület

önálló (rendezvény, esemény) 100.000 Ft

2.
Csabagyöngye Környezetvédelmi  
Érdekvédelmi Egyesület

önálló (közterek karbantartása) 100.000 Ft

3.
Piliscsaba  
– Garancstető Érdekvédelmi Egyesület

önálló (rendezvény, esemény) 100.000 Ft

4. Deutsche Schule Piliscsaba Alapítvány önálló (rendezvény, esemény) 100.000 Ft

5. Mosolygós Napsugár Alapítvány önálló (rendezvény, esemény)   91.000 Ft

6. Piliscsabai Németek Kulturális Egyesülete önálló (rendezvény, esemény) 100.000 Ft

7. Piliscsabai Természetjáró Egyesület önálló (rendezvény, esemény) 100.000 Ft

8.
Piliscsabai „Klotildliget” Községszépítő  
és Természetvédő Egyesület 

önálló (rendezvény, esemény) 100.000 Ft

9. Piliscsabai Vállalkozók Céhegyesülete önálló (rendezvény, esemény) 100.000 Ft

10. Együtt a Holnapunkért Egyesület önálló (rendezvény, esemény) 100.000 Ft

11. Piliscsabai Művészeti Alapítvány önálló (rendezvény, esemény) 100.000 Ft

12.
Piliscsabai Evangélikus Közösség  
Raffay Sándor Alapítványa

önálló (rendezvény, esemény) 100.000 Ft

13. Klotildligeti Óvodáért Alapítvány önálló (rendezvény, esemény) 100.000 Ft

14. Shindo Sportegyesület önálló (rendezvény, esemény) 100.000 Ft

15. Piliscsabai Sportegyesület önálló (rendezvény, esemény) 100.000 Ft

egy egyesület pedig közterek karbantartására 
nyert pénzt. A fennmaradó összegről a képvi-
selő-testület később dönt. 

PP

piliscsabai Klarissza-házban. Nem sokan vol-
tak kíváncsiak a tájékoztatásra, pedig – mint 
kiderült – jókora állami beruházás van készü-
lőben az ingatlanon, és a fórumon sok érdekes-
séget hallottunk az arra a területre telepítendő 
létesítményekről.

A Iosephinum területe (Piliscsaba 1602/4 
hrsz.) 2016 augusztusában kapott nemzetgaz-
dasági szempontból kiemelt minősítést, ami-
kor a 260./2016. kormányhatározat nemzet-
gazdaságilag kiemelt beruházássá nyilvánította 
a Iosephinum Tudományos, Oktatási és Rekre-

Ide kerülhet a Pest Megyei Kutató-Mentő 
szolgálat épülete, az országos katasztrófavé-
delemnek egy újra meg újra „felgyújtható” 
gyakorlólakása, sőt a katasztrófavédelem 
országos oktatási központja is. Ezen kívül 
terveztek a területre egy életminőség köz-
pontot, amely terheléses vizsgálatok elvégzé-
sére nyújt lehetőséget, egy tornacsarnokkal 
és egy vízilabda-mérkőzések megtartására is 
alkalmas medencéjű uszodával. A tervek már 
ezekre az épületekre is elkészültek, az alapít-
vány tovább dolgozik azon, hogy megvalósu-
lásukhoz legyen szándék is, pénz is.

A jelenlévő szakemberek megnyugtatták 
a lakosságot, hogy a tervezett beruházások 
nem járnak sem infrastrukturális bővítéssel, 
sem akkora forgalomnövekedéssel, ami érzé-
kelhető lenne az itt lakók számára. Ellenben 
országos hírű intézmények kapnának helyet 
a város kapujában, ami emeli Piliscsaba hí-
rét. Több beruházás pedig – így a laktanya, az 
uszoda és a tornacsarnok – vitán felül hasz-
nos lenne a lakosság számára. 

A HÉSZ-módosítás kapcsán tehát 8 napig 
lehet(ett) írásban hivatalos kérdést intézni az 
önkormányzathoz. Várhatóan még május-
június folyamán dönt a képviselő-testület a 
módosításról, a három kiemelt állami beru-
házás ügye pedig hamarosan a kormány elé 
kerül.

Sólyom Ágnes
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EGÉSZSÉGÜGY

A Pilisvörösvári Szakorvosi Rendelőin-
tézet szakrendeléseit az ÁNTSZ által 
meghatározott területi ellátási köte-

lezettségnek megfelelően megközelítőleg 44 
ezer ember veszi igénybe: a pilisvörösváriakon 
kívül Piliscsaba, Pilisszentiván, Solymár, Pilis-
szántó és Tinnye lakóit is. Ha csak a fizikote-
rápiás és gyógytorna rendelő adatait nézzük, 
Piliscsabáról évente több mint 17 ezer keze-
lést vesznek igénybe. A fentiek kapcsán be-
szélgettem dr. Surjánné dr. Tóth Margittal, a 
vörösvári rendelőintézet igazgatójával.

Milyen szakrendelések működnek  
a rendelőintézetben?

A rendelőintézetben összesen 24 szakrendelés 
működik: sebészet, érsebészet, belgyógyászat, 
kardiológia, diabetológia, szülészet-nőgyógy-
ászat, ideggyógyászat, pszichiátria, pszichote-
rápia, pszichiátriai rehabilitáció, reumatoló-
gia, ortopédia, urológia, felnőtt pulmonológia, 
gyermek pulmonológia, fül-orr-gégészet, 
(ezen belül audiológiai szakrendelés), sze-
mészet, bőrgyógyászat és röntgen-ultrahang. 
A szakrendelések heti 396 szakorvosi órában 
működnek. Ezenkívül heti 150 órát tesznek ki 
a nem szakorvosi rendelések, mint a gyógy-
torna, a fizikoterápia, a pszichológia és a 
dietetika.  

Van olyan szakma, ami nem képviselteti 
magát Vörösváron?

Gasztroenterológia nincs.

Bőrgyógyászat?

Jelenleg a bőrgyógyász doktornő havonta egy 
alkalommal rendel. Ugyanakkor tárgyalásokat 
folytatok egy másik doktornővel, s ha sikerül 
megállapodnunk, akkor májustól magasabb 
óraszámban működik ez a szakrendelés is. 
Az intézetben laboratórium is működik.
A laboratórium heti 30 órában működik, itt 
történik a mintavétel, de a vizsgálatokat nem 
itt végzik el.

Hogy alakult az elmúlt években  
a betegforgalom? 

A Kunszenti Imre Egészségház, azaz a 
Bajcsy-Zsilinszky úti orvosi rendelő 
felújítása − az épület állapota miatt – 

már több éve időszerű. Gondos előkészítést 
követően a tavalyi évben, az önkormányzati 
feladatellátást segítő pályázatra beadott anya-
gunkat az illetékes minisztérium támogatás-
ra javasolta, így az épület belső felújítására 
27,5 millió forintot nyertünk. Időközben egy 
másik pályázaton is elindultunk, amely az 
orvosi rendelő és a Jókai iskola energetikai 
felújítására vonatkozik, ennek eredménye 
hamarosan kiderül. Úgy döntöttünk, hogy 
a pályázat sikerességétől függetlenül annak 
bizonyos elemeit önkormányzati forrásból 
elvégezzük.

Az épület egyik legrosszabb állapotban 
lévő része a tetőfedése és a hőszigetelése. Az 
emeleti folyosó felett egy üvegezett felülvilá-
gító található, amely időről időre beázik, télen 
azonban – a nagymértékű lehűlő felülete mi-
att – hatalmas hőveszteséget okoz. Az új fedés 
mellett a felújítás során korszerű napfénycsö-
veket fognak felszerelni, amelyek beengedik a 
természetes napfényt, továbbá nagyobb vas-
tagságban fog megtörténni a hőszigetelés is.
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Tavaly a rendelő betegforgalma 2015-höz 
képest növekedett. 2015-ben az ellátott ese-
tek száma 101 415 volt, 2016-ban 106 897. A 
betegforgalom minden szakrendelésen növe-
kedett.

Hol és hogyan lehet előjegyzést kérni? 

Előjegyzési időpontot személyesen, illetve te-
lefonon a betegirányításon, vagy a szakrende-
lésen az asszisztenstől lehet kérni. A sebészet 
kivételével az összes szakrendelés előjegy-
zéssel működik. Vannak kifejezetten nagy 
forgalmú időszakok, így sajnos előfordulhat, 
hogy a szakrendelést nehéz telefonon elérni. 

Mi történik akkor, ha valaki nem tud az 
előjegyzés szerinti időpontban megjelenni? 
Miért fontos, hogy lemondjuk? 

Gyakran előfordul, hogy valakit csak másfél 
hónap múlva tudnak előjegyezni. Viszont ha 
éppen abban az időpontban telefonál, amikor 
egy másik beteg lemondja, akkor annak a he-
lyére „becsúszik”, ezáltal a lakosságot is job-
ban el tudjuk látni. Sajnos nagyon kevés be-
teg jelzi, ha nem tud megjelenni. Az orvosok 
szempontjából is fontos, hogy tudják tervezni 
a betegszámot, ugyanis teljesítmény arányá-
ban kapják a javadalmazást. Nem mindegy, 
hogy negyedóránként ténylegesen ellát egy 
beteget, vagy csak óránként kettőt. 

Milyen hosszú a várakozási idő?  
Melyik szakrendelés a leginkább terhelt?

A betegfogadási listákon a várakozási idő 
jelentősen változó, valahol egy-két nap, 
máshol akár négy hónapot is kell várni. Az 
orvoshiánnyal küzdő szakmákban, mint a 
diabetológia, a bőrgyógyászat, az érsebészet, 
az ortopédia, a felnőtt pulmonológia és uro-
lógia szakrendeléseken a leghosszabb a vára-
kozási idő. A sürgős és a soron kívüli esete-
ket azonban azonnal, illetve rövid várakozási 
időn belül ellátjuk. 

Mi számít sürgős esetnek?

Azok az esetek, amikor életveszély áll fenn 

vagy a várakozás maradandó károsodást 
okozna. Ha bizonytalan valaki, telefonáljon, 
mert a betegirányító, a recepciós munka-
társunk tisztában van ennek a szabályaival. 
Egyébként az intézetünk honlapján is tájéko-
zódhatnak a sürgős, illetve a rövid időn belül 
ellátandó esetekről, de az erről szóló tájékoz-
tatót a betegirányításon és a szakrendelők aj-
taján is kifüggesztettük.

Említette az orvoshiányt,  
ez mekkora probléma?

Nagyon nehéz orvost találni. Vannak szakren-
delések, amelyeken jellemzően kevés az orvos. 
Jelenleg például nincs ortopéd szakorvosunk. 
Az országszerte jellemző problémákon kívül 
Vörösvár esetében a közlekedés is probléma. A 
legtöbb orvos ugyanis heti egy alkalommal 4-5 
órára jön ki Pilisvörösvárra, tehát itt a szakren-
delését a főállása mellett, az esetek többségében 
délután végzi el. A közlekedés Pilisvörösvár és 
Budapest között bármely napszakban lassú. Az 
ortopéd szakorvos nemrég azért mondta fel a 
szerződését, mert a 4 órás rendelése sokszor 
közel 8 órájába került…

Beszéljünk egy kicsit az épületről is.  
Milyen állapotban van jelenleg? 

Megújul a piliscsabai 
orvosi rendelő
Ideiglenesen új helyre kerülnek  
a rendelések

A várótermek megújulnak, új borítás kerül 
a padlóra és a falakra, a rosszabb állapotban 
lévő ajtókat is újakkal cseréljük le. Az új bel-
sőépítészeti arculat a Piliscsabai Polgárban 
meghirdetett rajzpályázatra beadott anyagok 
alapján készült el, Török Szilvia grafikus gon-
dozásában.  Megtörténik továbbá a külső nyí-
lászárók teljes cseréje, ugyanis a tetőhöz ha-
sonlóan ezek is már olyan állapotban vannak, 
hogy elvesztették szigetelő képességüket.

A felújítás része lesz az új feliratok elhelye-
zése, a telefonközpont és internetelérés mo-
dernizálása, az elavult szaniterek és fűtőtestek 
cseréje, új villanykapcsolók és lámpatestek 
felhelyezése, a várótermek bútorzatának meg-
újítása, illetve teakonyha kialakítása a dolgo-
zók részére. Az energetikai pályázatra beadott 
pályázatunk nyertessége esetén a felújítást 
folytatni fogjuk a homlokzat hőszigetelésével, 
illetve napelemek felhelyezésével a tetőre. 

A felújítás − terv szerint − július 1-től au-
gusztus 20-ig tart majd. A rendelések ez idő 
alatt külső helyszíneken zajlanak. Ezekről kü-
lön szórólapokon tájékoztatjuk a lakosságot.

Farkas András polgármester

Ahol fő  
az egészség
Beszélgetés  
dr. Surjánné dr. Tóth Margittal, a Vörösvári 
Szakorvosi Rendelőintézet igazgatójával

Nagy öröm, hogy a 2016-os felújítások-
nak köszönhetően a szakrendelőben már 
minden helyiség klimatizált. A sebészetre 
hőlégsterilizátort vásároltunk. Beszerez-
tünk még 3 db műtéti lámpát és a gégészetre 
arcüregi ultrahangvizsgálót. Számítástech-
nikai eszközparkunkat is bővítettük: OIP 
pályázaton 24 használt, szoftverrel ellátott 
számítógépet szereztünk be, vásároltunk 5 
db nyomtatót, és az ÁNTSZ OTH projekt 
keretében védőnők részére 6 db notebookot 
kaptunk térítésmentesen. Egyéb kis értékű 
kézi műszereket is vásároltunk. 

Nemrég adták át az új fizikoterápiás  
rendelőt, nem messze a szakrendelőtől, 
most pedig nyert egy pályázatot Pilisvö-
rösvár a rendelőintézet felújítására.  
Milyen felújítások várhatók? 

Épületenergetikai pályázat keretében 
(KEHOP – 5.2.9.) teljes mértékben pályá-
zati finanszírozásból valósul meg az épület 
külső szigetelése és a nyílászárók cseréje. 

Mikor kezdődnek a munkálatok? 

A műszaki felmérés már megtörtént, szeret-
nénk, ha augusztusra elkészülnénk. 

A felújítás ideje alatt szünetel a rendelés? 

Időszakosan egy-két rendelés kimarad 
majd, értelemszerűen azokban a helyisé-
gekben, ahol éppen munkálatokat végez-
nek, de a szakrendelő egésze folyamatosan 
üzemel.

Balasi Anikó
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NEMZETISÉG

Ismét a Hétszínvirág Óvoda rendezte meg 
2013 után a Szlovák napokat. Ebben az évben 
is a szlovák nyelvvel, kultúrával, ételekkel is-

merkedtek óvodásaink.
Első nap a Szlovák népdalkör előadásában 

szlovák dalokat hallhattunk harmonikakíséret-
tel. Nagy volt az öröm, amikor óvodásaink meg-
lepték őket egy szintén szlovák mondókákból 
és dalos játékokból álló műsorral. A nap zárá-
saként vendégeink és a gyermekek megkóstol-
hatták a kapusznyikát. Másnap a Materska Skola 
Sanktov óvodásai kedveskedtek nekünk műso-
rukkal. Megcsodálhattuk gyönyörű hangjukat, 
nemzetiségi ruhájukat. Ezután megtekintették 

kiállításunkat, majd az aznapi szlovák ételt, a tar-
kedlit osztottuk meg velük. A harmadik napon 
a gyermekekkel közösen készült el a brindzás 
nudli. Apró kezeikkel összeállították, sodorták 
a tésztát. Míg a nudli kifőtt, megismerkedtek a 
kiállításunkon felsorakoztatott régi használati 
tárgyakkal, képekkel, népviselettel. Aznap senki 
nem ment haza éhesen, hiszen „háromfogásos” 
volt az ebéd!

Szeretnék köszönetet modani a Szlovák 
Népdalkörnek és a Materska Skola Sanktov 
gyermekeinek a részvételért, Farkasdi Ferenc-
né óvodapedagógusnak a műsor betanításáért, 
Kucsera Éva néninek és Peterle Györgyné Bo-

Szlovák napok 
a Hétszínvirág 
Óvodában

rika néninek a kiállításhoz nyújtott segítségért. 
Külön köszönet illeti óvodánk két dajka néni-
jét, Magdi nénit és Anett nénit, valamint Boósz 
Ádámné Marika nénit és Ádám Tamarát, akik 
segítettek elkészíteni a finom nemzetiségi étele-
ket. Köszönöm még a segítséget az óvoda összes 
dolgozójának, valamint a támogatást a Szlovák 
Nemzetiségi Önkormányzatnak. Bízom abban, 
hogy maradandó élmény volt mindenki számá-
ra ez a három nap!

Boósz Marianna  
óvodapedagógus
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KLARISSZA-HÁZ
Művelődési Információs  
Központ és Könyvtár
Templom tér 9. 

26/575-399,  
klarisszahaz@gmail.com, 
www.klarisszahaz.hu

2017    ÁPRILIS-MÁJUS

A KÖNYVTÁR NYITVATARTÁSA: 
Hétfő: zárva

Kedd–csütörtök: 10:00–18:00

Péntek: 8:00–18:00

Szombat: 8:00–12:00 
A könyvtár telefonszáma: 26/375-355

e-mail: konyvtarpiliscsaba@gmail.com

június

A ZENEIRODALOM 
KIEMELKEDŐ ALKOTÁSAI
Előadó: dr. Farkas Elek 
Téma: Bartók Béla  
A kékszakállú herceg vára 
című operája

15
CSÜTÖRTÖK 18.45

FERENCES-HÁZ
Béla király út 98–102.

A MIKK ÁLLANDÓ PROGRAMJAI: 
 
Maminbaba − Hordozós Latin  
Fitnesz (Kovács Anikó) hétfő, 10.00−11.30 

Néptánctanfolyam 6-14 éves  
gyerekeknek  (Timár Mihály) hétfő, 16.30

Szlovák nyelvtanfolyam (haladó)  
(Hamerszkiné Valovics Rozália,  

jelentkezés +36 70/456 3852)  

hétfő 17.00−18.30, gyermekkönyvtár 

Szlovák nyelvtanfolyam (kezdő)  
(Hamerszkiné Valovics Rozália,  

jelentkezés +36 70/456 3852) 

kedd 18.00−19.30, gyermekkönyvtár 

Amatőr festők klubja (Tánya Vasziljeva) 
kedd, 10.00−13.00

Mese Matató kézműves  
foglalkozás (Valachi Katalin, jelentkezés:   

+36 30/454 4520) csütörtök, 17.00−18.00 

Felnőtt színjátszókör  
(Pokrócz Enikő) csütörtök, 18.00 

Modern tánctanfolyam (Future Dance, 

Kelemen Krisztina) szerda, 17.00 –18.00

URADALMI HÁZ
Templom tér 13.

A FALUMÚZEUM NYITVATARTÁSA:  
Hétfő, kedd: zárva, szerda: 9:00-13:00 óráig 
Csütörtök: 9:00–13:00 óráig, péntek: zárva 
Szombat: 13:00–17:00 óráig

MŰVÉSZETI GALÉRIA:
Hétfő, kedd: zárva, szerda: 10.00–14.00 óráig  
Csütörtök: 14.00–18.00 óráig 
Péntek: zárva, szombat: 10.00–14.00 óráig 

Kézimunkaszakkör  
(Tóth Tamásné, információ: 26/373-262) 
kedd 16.00. A kézimunkaszakkör szeretettel 
várja az érdeklődőket!

SZENT IVÁN-ÉJI 
TŰZUGRÁS
A Piliscsabai Táncház  
Egyesület szervezésében. 

24
SZOMBAT 19.00

KISGULYA
Kossuth Lajos utca  
erdő felőli végén

június

TÁPLÁLÉKKIEGÉSZÍTŐK 
A KERTÜNKBŐL  
A részvétel ingyenes,  
becsületkassza  
az alapanyagköltségekre

07
SZERDA 17.30

ZÖLDSÉG  
ÉLETMÓDKLUB 
Bajcsy-Zsilinszky u. 9. 

június

PROGRAMOK2017    JÚNIUS-JÚLIUS

  06 06  07  08  09 10 11 12 13 14 15 16 17 18  19    20 21 22 23 24 25 26 27 28 29 30 01      02  03    04    05    06  07    08 09 11 06

szombat kedd szerda csütörtök péntek szombat vasárnap hétfő kedd szerda csütörtök péntek szombat vasárnap hétfő kedd szerda csütörtök péntek szombat vasárnap hétfő kedd szerda csütörtök péntek szombat vasárnap hétfő kedd szerda csütörtök péntek  szombat szerda csütörtök szerda

június

CSABA-KERT

VASÁRNAP 16.30

04 TRIANONI  
MEGEMLÉKEZÉS  

június

VASÁRNAP 16.00

11 PÜNKÖSDI KIRÁLY 
VÁLASZTÁS
A Piliscsabai Táncház  
Egyesület szervezésében.

július

PÉNTEK-SZOMBAT 
EGÉSZ NAP

7-8 CSABA-NAP ÉS 
MŰVÉSZETI FESZTIVÁL
Egész napos kulturális 
programok

Részletek a plakáton!

június

KLOTILD TÉR

június

VASÁRNAP 17.00

11 XI. KLOTILD-NAP  
A Klotild szobornál

VASÁRNAP 11.00

11 TÖRTÉNELMI  
MEGEMLÉKEZÉS  
II. Rákóczi fejedelem  
mellszobránál

SOKSZÍNŰ HAGYOMÁNY 
– értékadó közösség: a Boldog Özséb Színtársulat

A Boldog Özséb Színtársulat (BÖSZK) 
Piliscsabán, a Pázmány Péter Kato-
likus Egyetem Bölcsészettudományi 

Karán jött létre 2002-ben. Amatőr színtár-
sulatról van szó, amely – úgy, mint a barokk 
időszakban – diákokból, jelen esetben egyete-
mi hallgatókból és doktoranduszokból áll. A 
színtársulat névadójának a közeli Pilisben élt 
remetét, a pálos rend alapítóját, Boldog Özsé-
bet választottuk. 

Magyarországon a 18. században a művelő-
dés keresztmetszetét az akadémiákhoz és a hí-
res középiskolákhoz kötődő iskolai színjátszás 
jelentette, amelynek hatása a falvakba is eljutott. 
Ezekkel a magyar nyelvű, többnyire versben írt, 
25–30 szereplőt megmozgató, ma is élvezhető 
darabokkal a megelevenítés jól bevált pedagó-
giáját alkalmazzuk. Összművészeti módszerrel 
(vers, dráma, ének-zene, tánc és improvizáció) 
és élvezetesen tanulunk verstant, retorikát, ze-
nét, színpadi kiállást, és hús-vér emberként 
jelenítünk meg történeti, irodalmi, vallási tény-
anyagot, kiemelten honismeretet. A BÖSZK 
célja ennek a nemrég feltárt drámakincsnek a 
színpadra állítása a 21. század embere számára.

Csíksomlyóról való misztériumdrámáink 
(pl. passió- és Nagyboldogasszony-játék), 
valamint történeti és az ünnepekhez kötődő 

A Pázmány Péter Katolikus 
Egyetem Bölcsészettudományi 
Karának színtársulata május 
9-én a Klarissza-házban „Arany 
János és Szent László emlé-
kezete” című darabját mutatta 
be. Olvasóink a színjásztókör 
vezetőjének írásában a társulat 
megalakulásáról, munkásságá-
ról és céljairól olvashatnak.

népi játékaink (pl. betlehemes, Balázs- és Ger-
gely-járás) az emberi élet alapvető kérdéseire, 
egyéni és nemzetméretű problémáira keresik 
és adják meg a választ. A lelkes színjátszók 
révén Molière-átirat és Shakespeare-komédia, 
vagy éppen a farsangi Bakhus figurái és a Szent 
László-dráma királyai, hadnagyai és allegóriái 
kelnek életre.

Godena Albert rendező és vele Horváth-
Simon Eszter munkája eredeti szépségében és 
mégis modernül szólaltatja meg ezeket a játé-
kokat. Hadászi Anna és Fehér Holló egy Arany 
János-balladához, a Szőke Pannihoz álmodott 
népzenével dúsított adaptációt, amelynek első 
bemutatója a piliscsabai Klarissza-ázban volt 
2017. május 9-én. Az énekes tagozat nyelvem-
lékeket, históriás énekeket, három szólamban 
énekelt evangéliumot kelt életre. 

A BÖSZK 15 esztendő alatt eddig össze-
sen 145 egyetemista tagjával lépett színre, 63 
előadással, a Kárpát-medence 16 helyszínén 
ápolta ezt az értékmentő, identitást erősítő 
hagyományt határon innen és túl, pl. Pozsony, 
Nyitra, Nagyvárad és háromszor Csíksomlyó 
lakói előtt is. Tavaly a budapesti Nemzeti Szín-
házban is tarthattunk előadást. 

A Boldog Özséb Színtársulat Régi Magyar 
Színpad (RMSZ) címmel DVD-sorozatot je-

lentet meg folyamatosan. A sorozat tagjaként 
eddig összesen 8 DVD-lemez látott napvilágot, 
amelyekhez kiadványonként 10 oldalas szakmai 
kísérőfüzet tartozik. A régi Magyarország több 
egyetemén a kötelező olvasmánylistában szere-
pelnek a lemezeink. 

A BÖSZK ezt az értékmentő munkát egy 
összetartó, családias, igazán vidám és ünnepelni 
tudó csapatként tudja megvalósítani. A napok-
ban készülünk Nagyváradra, hogy a Vártemp-
lomban előadhassuk Illei János Salamon király, 
Lászlónak foglya című iskoladrámáját, amely-
hez a zenét Dömény Krisztián, a Bartók Kon-
zervatórium népzene-szakirányvezető tanára 
írta. A váradiak kérésére az eredeti, középkori 
Szent László-szekvenciát zenghetjük abban a 
történelmi pillanatban, amikor Győrből, 1554 
óta először hazaérkezik a Szent László-ereklye. 
A sokszor az ismeretlenségből előhalászott, ér-
tékes darabjainkat mindig igyekszünk hazavin-
ni arra a helyre, ahonnan származik, biztatva 
ezzel a helybelieket az értékeik és sajátosságaik 
megbecsülésére és továbbadására. 

Medgyesy S. Norbert,  
a színjátszókör vezetője 

PNNÖ JÚNIUSI PROGRAMAJÁNLÓ 
Június 3. szombat, 14.00 órától

A MAGYARORSZÁGI NÉMETEK  
II. ORSZÁGOS KÉZMŰVESNAPJA 

a Tarjáni Művelődési Házban

Június 18. vasárnap, ÚRNAPJA
reggel úrnapi virágsátorok állítása, mise és 
körmenet 11.00 órától a Nagytemplomban

NYÁRI SZÜNET A MIKK-BEN: 
július 24. − augusztus 13.

június

ÖRÖKBEFOGADÓI 
SZÜLŐKLUB 
Részvételi szándék: 
info@eletunkjogaja.hu

13
KEDD 17.00

NAPSUGÁR 
ÓVODA
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Roma anyák napja
A piliscsabai Roma Nemzetiségi Önkormányzat 
idén is megrendezte hagyományos anyák napi 
ünnepségét a Klarissza-házban. Május 7-én, 
vasárnap zenés-verses műsorral, süteménnyel, 
üdítővel köszöntötték az egybegyűltek az édes-
anyákat és a nagymamákat.

A Csabagyöngye Egyesület most is – idén 8. alkalommal – megrendez-
te a Madarak és fák napját. A pénteki felhőszakadás után vasárnapra 
nagyszerű idő kerekedett. Igazi majálishangulat volt, a rendezvényt a 
hathónapos gyerektől a nyugdíjasokig mindenki élvezte. A résztvevők 
létszámát 250-300 közé saccoltuk, rengeteg gyerek volt, aminek külön 
örültünk.  Az ország több pontjáról jöttek, de még külföldről is voltak 
érdeklődők. 

A benzinkúttól az erdőn keresztül érkező túrázókat egy hortobágyi 
zenekar fogadta, akik a slambucfőzés mellett végigzenélték a rendez-
vényt. Mindezt rendkívül kulturáltan, kellemes hátteret adva a szép idő-

Lisztes Cser Éva 
kiállítása
Április 23-án a Művészeti Galériában meg-
nyílt Lisztes Cser Éva életművi kiállítása. Az 
alkotó az Iparművészeti Főiskola textil-szakán 
Csáki-Maronyák József és Vén Emil mesterek-
től tanult.  Később Balástyán, majd Szegeden 
tanított, 1973-tól pedig Kecskeméten. A rajz 
tantárgy megyei vezető szakfelügyelője volt öt 
éven át, azután a Bács-Kiskun Megyei Pedagó-
giai Intézet tanácsadó pedagógusa lett. Közben 
rendszeresen szerepeltek alkotásai kollektív 
tárlatokon, s többször önálló kiállításon is be-
mutatkozott. Ötvenhat éves korában halt meg.

XI. Pilisi Csellótalálkozó
Április 6-án délután rendezték a piliscsabai Páduai Szent Antal Iskola aulájában a XI. Pilisi 
Csellótalálkozót a pilisvörösvári, solymári és piliscsabai zeneiskolák csellótanszakos növen-
dékei részvételével. Hangolás és egy közös próba után zenés beszélgetésen vehettünk részt, 
melyen a vendég Nagymiklósi Judit, a Magyar Rádió Szimfonikus Zenekarának szólamveze-
tője Pablo Casalsról mesélt a növendékeknek. Sőt, ha már csellótalálkozó, néhány darabot elő 
is adott ezen a gyönyörű hangszeren.

Rövid uzsonna után jöhetett a gyerekek közös koncertje, de a három zeneiskola külön-
külön is bemutatkozott néhány rövid darabbal. Természetesen most sem maradhatott el a  
csellótanárok: Tácsik Zsuzsanna, Palojtay Ágnes és Puszta Betty előadása. A növendékeknek 
ezután már csak a süteményes asztal letakarítása volt hátra, majd Nagymiklósi Judit a könyv-
társzobában „komolyra” fordította a szót: Bach-, Vaughan Williams-, Schumann-, Schubert- 
és Saint-Saëns-darabokat adott elő Mayer Angyalka zongorakíséretével. Köszönjük az elő-
adóknak ezt a délutáni csodát, és bizony már várjuk a következő találkozót! 

Soóky Péter

nek, a környezetnek, az ebédnek és a programoknak. A kapcsolatunk 
velük egyre szorosabb, reméljük, továbbra is ilyen marad.

Az egész Szent Ferenc-tisztás most kezd kiteljesedni, gyönyörű zöld 
volt minden, és a Csemete Liget nyírfái is erősödnek. Most egy esőbe-
állóval gazdagodott a tisztás, amit elsősorban a gyerekek nagy örömmel 
vettek birtokba. Egy rövid bevezető után a Hortobágyi Madárkórház 
önkéntese tartott előadást a madarak mentéséről. Egy sérült egerészöly-
vet is hoztak magukkal, amit közelről is meg lehetett nézni, vagy akár 
megsimogatni. 

Közben Pálvölgyi István mesterszakács és csapata felszolgálta a szürke 
marhából bográcsban készült gulyáslevest. Egy „beugróval” odébb a hor-
tobágyi csikósok már említett slambucát kóstolhatták meg a vendégek. A 
legkülönbözőbb italokból is fogytak rendesen. Volt, aki gyümölcsnapot 
tartott (birs, körte, szilva, barack). A sorrendre nem esküszünk.

Természetesen a Gomba-szikla meglátogatása már kötelező rítusa 
a Madarak és fák napjának. Akik most voltak először itt, nem győztek 

csodálkozni ezen a természeti cso-
dán. Összességében elmondhatjuk, 
hogy nagyszerűen sikerült a ren-
dezvény. Örülünk, hogy mindenki 
jól érezte magát. 

Németh András, Styevola István, 
Tóth Sándor szervezők

Madarak és fák napja

„Lisztes Cser Éva több évtizedes tanári 
munkájában generációkat nevelt a művészet, 
a képzőművészet szeretetére. Életművének 
kiállításán bemutatott képei az alkotót, az al-
kotóművészt tárják elénk. A papíron álmodót, 
a képeivel mesélőt, a munkáival megbékéltsé-
get, harmóniát sugallót. Talán ez a legsúlyo-
sabb üzenete is Lisztes Cser Évának utókorá-
hoz.” (Sümegi György művészettörténész) 

A kiállítás megnyitóünnepségén Piero-
nymus Kosch grafikusművész és képíró mon-
dott beszédet. A képeket május 18-ig tekinthet-
ték meg az érdeklődők. 

PP

Mit együnk,  
hogy jól legyünk?
Egyre több embert foglalkoztat mostanában 
az a kérdés, hogy milyen adalékanyagok ke-
rülnek a szervezetünkbe élelmiszereink által. 
Mire van szükségünk, és mi árthat az egész-
ségünknek?

A tudatos táplálkozás szempontjairól 
tartott rövid előadást dr. Benda Judit táplál-
kozástudományi szakértő frissen megjelent 
könyve kapcsán április 25-én a Klarissza-
házban. A szerzőnő nagyon érdekes és ritkán 
hallott témákat érintett, mint például hogyan 
gyógyítja szervezetünket a jól kiválasztott 
élelmiszer-alapanyag, milyen erős függőséget 
alakít ki a cukor, és milyen fontos élettani ha-
tású vitaminokat és ásványi anyagokat tartha-
tunk meg a frissen őrölt gabonákban. 

Könyvének címe: Egyszerűen finom – A 
teljes értékű konyha. A nagyon igényesen ki-
vitelezett kiadvány rengeteg fotóval mutatja 
be mondanivalóját: a friss, vegyszermentes, 
nyers alapanyagok jótékony hatását. Kapunk 
recepteket a modern és hagyományos ma-
gyar konyhaművészetből és a világ konyhá-
iból egyaránt. Különlegességük, hogy csak 
bizonyítottan jótékony élettani hatású össze-

tevőkből állnak. A könyvbemutatót kötetlen beszélgetés követte, ahol a közönség sok érdekes 
kérdésre kapott választ, és megkóstolhattuk a könyv néhány receptje alapján készült ételt is, ami 
igen meggyőzővé tette a szakértőnő szavait. Mitrov Gabriella

XXIII. Piliscsabai Egyházzenei Napok
Május 12−14. között rendeztük meg az idei Egyházzenei Napokat. Bár az időjárás nem volt túl 
kegyes a pénteki és szombati napon, de szerencsére ez sem az érdeklődőket, sem a kórusokat 
nem zavarta. Három tartalmas és szép napot tudhatunk magunk mögött, aki eljött, annak 
ezt nem kell tovább ecsetelnünk, aki pedig nem látogatta meg a rendezvényt, az bánhatja, de 
jövőre pótolhatja. Egy szép apropója is volt az idei fesztiválnak: a reformáció 500 éves jubi-
leumát ünnepeltük több fellépő kórussal együtt. Külön érdekessége volt az idei évnek a „Vox 
Pastoris” lelkészkórus Nagyváradról, mert − mint ahogy az elnevezés is mutatja − tagjai mind 
református lelkészek. 

Lassan 25 éve önkéntesek összefogásával létrejön egy országos és nemzetközi hírű ren-
dezvény, amire még mindig van igény, amire még mindig szívesen jönnek a kórusok. És amit 
még mindig szívesen szervezünk. Ezúton köszönjük meg mindenkinek a rengeteg segítsé-
get: Paczolay Piros, Bélik István, Sauer György, Móczár Ferenc, Arnold Erzsi, Bálint Odett, 
Schweifer Zsuzsa, Müllner Tibor, Plestyák Károly, Kőszegi Károlyné Erzsi néni, Tóth Zsófia, 
Lukács Károly, Piliscsaba Város Önkormányzata, Hauck János Német Nemzetiségi Általános 
Iskola, FM KASZK Szepesi Szakközépiskola, valamint a pakolásban segítő derék férfiak és 
Zsombor – köszönjük! 

Szauter Tünde és Csíky Gábor, fotó: Lukács Károly

Kaláka-koncert
Május 7-én délelőtt a Kaláka együttes látogatott 
Piliscsabára, akik tiszteletére megtelt figyelmes 
hallgatósággal a Klarissza-ház nagyterme. A 
koncertet nemcsak a gyerekek, de a felnőttek 
is nagyon élvezték – hiába, közülük is sokan az 
örökifjú Kaláka zenéjén nőttek fel...

Guruló postamúzeum
Május 6-án a Magyar Posta és a Postamúzeum 
utazó kiállítását, a Történelmet kézbesítünket 
köszönthettük egy napra Piliscsabán. A szép 
nagy, zöld kamionban megtekinthető kiállítással 
az idén 150 éves önálló magyar postaszolgáltatás 
előtt tisztelegnek a megalkotók – és a látogatók.
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Hagyományos várostakarítás rendezvé-
nyünket idén április 22-én tartottuk, 
némi izgalommal, miután a hét köze-

pén még hóesés borzolta a szervezők és részt-
vevők idegeit. Az igazi áprilisi, változékony 
idő szombatra meggondolta magát. Ha nem 
is ragyogó napsütésben, de a Föld napjához 
méltón, egyre növekvő számban és egyre több 
civil szervezet és lakóközösség csatlakozásával 
immár 8. alkalommal került megrendezésre a 
Tavaszi Várostakarítás. 

A gyerekek idén is szívesen és szeretettel 
csatlakoztak. Több mint 700 óvodás, iskolás, 
középiskolás, valamint az őket irányító neve-
lők már pénteken kezdték a szemét begyűj-
tését közterekről, közparkokról. Szépítették 
saját környezetüket. Felhívásunkhoz 23 civil 

szervezet, intézmény, nemzetiségi önkor-
mányzat csatlakozott, és összesen 80 m3 szemét 
tűnt el a segítségükkel a város területéről. Az 
elektronikai hulladékgyűjtés az előző évihez 
hasonlóan nagyon eredményes volt. A pilis-
csabai háztartásokból 12 795 kg e-hulladék 

kerül majd újrahasznosításra. Idén a Magyar 
Közút a 10-es út mentéről a szemét elszállí-
tásával támogatta akciónkat. Számos további 
közösség a Föld napjához közeli időpontban 
ugyanúgy megtette társadalmi munkáját a 
tisztaság érdekében, mint az akcióban részt 
vevők, így a Pázmány Péter Katolikus Egye-
tem piliscsabai campusa is. A MOL Rt. or-
szágos akciójának keretén belül pedig a pilis-
csabai benzinkút és a MOL sétány környéke 
tisztult meg.  

Köszönetünket szeretnénk kifejezni a 
várostakarítás rendezvény támogatóinak: a 
Fahéj Bt.-nek, a Pont Kereskedésnek, akik a 
gyerekek védőkesztyűit biztosították, Molnár 
Lászlónénak, aki 400 fánkot sütött a résztvevő 
gyerekeknek, a Piliscsabai Németek Kulturá-
lis Egyesületének, a várostakarítók ebédjének 
elkészítéséért a Polyvás Zöldségboltnak, az 
MCM üzletnek, Piliscsaba Város közmunká-
sainak, a PIVI dolgozóinak, valamint a Pol-
gárőr Egyesületnek, akik a biztonságunkra 
vigyáztak.

Szemétszedés a Pilisben
A MOL Magyarország  
munkatársai megtisztítot-
ták a MOL Tanösvényt. 

A MOL Magyarország évente ön-
kéntességi pályázatot hirdet saját 
dolgozói körében. Az idei önkén-

tességi pályázat egyik nyertese Kemény 
Botond geológus és csapata lett, akik a 
piliscsabai MOL tanösvény megtisztításá-
ra vállalkoztak. A lelkes természetvédők a 
Pilisi Parkerdő munkatársaival együttmű-
ködve április 4-én két konténert szedtek 
tele alig 4 óra alatt. „Sajnos a sétány kör-
nyéke erősen szemetes volt. A kommuná-
lis hulladéktól, a veszélyes hulladéknak 
minősülő autógumikig sok mindent talál-
tunk” – nyilatkozta Kemény Botond.

A Földgázszállító Zrt. 2007-ben in-
dított el gázvezeték-fektetési munkákat 

a Pilisben. Piliscsabai civil szervezetek 
kezdeményezésére módosították az ere-
detileg tervezett nyomvonalat, és a Pilisi 
Parkerdő közreműködésével kialakítot-
tak egy erdei sétányt. A sétány a gázveze-
ték-fektetési munkálatok után helyreállí-
tott területeken, 3,5 km hosszan vezet, a 
10-es számú főút mellől, a benzinkúttól 
indul, érinti a védett Gomba-sziklát és az 
Ördög-oltárt. 

PP

8. Tavaszi Várostakarítás
Köszönjük minden segítőnek, hogy leg-

alább ezen a napon a természet védelme és az 
összefogás lehetett a középpontban. Köszön-
jük a gyerekek lelkesedését, köszönjük a civil 
szervezetek és az intézmények támogatását. 
Jövőre is számítunk mindenki segítségére. 
2018-ban is seperjük ki együtt a szemetet!

A szervező  
Együtt a Holnapunkért Egyesület nevében: 

Bácskai Beáta alelnök
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LABDA ÉS SZALTÓ
Azon gondolkodtam idefelé jövet, hogy 
manapság egészen különleges sportágakkal 
is találkozni, nemrég például teli volt az 
internet a finnek „díjlovaglás ló nélkül” 
sportágával. Amivel te foglalkozol, az in-
kább sport, vagy inkább előadóművészet?

Akrobatikus kosárlabda a neve, a kosárlabda 
az alapja, de közelebb áll az akrobatikához, 
mint a kosárlabdához. Mi a FaceTeammel ak-
robatikus sportszínháznak hívjuk magunkat, 
mert a kosárlabda mellett vannak más szako-
sodásaink is: akrobatikus kézilabda, korfball, 
labdazsonglőrködés stb.

A csoport úgy indult, hogy egyszer egy tíz-
fős baráti társaság összeállt egy fellépés erejé-
re a régi iskolájukban, freestyle-ozni akartak, 
földről és dobbantóról zsákoltak, egy bemuta-
tót tartottak. Ők alapvetően kosarasok voltak, 
az akrobatika később került bele, mára pedig 
ez lett a fő profil. 

Te hogyan kerültél a csapatba?

Korábban több sportágat kipróbáltam: kara-
téztam, fociztam, de egyik sem fogott meg 
hosszabb távon. Aztán kitaláltam, hogy kasz-
kadőr szeretnék lenni. De édesanyámnak nem 
tetszett az ötlet.

Nem is értem, hogy miért….

Hát igen. Elkezdtem kosarazni. Édesanyám 
akkoriban találkozott a FaceTeam egy előadá-
sával, látta, hogy kosárlabda is, veszélyes is, és 
arra gondolt, hogy ez nekem való lesz.

Piliscsaba óvodásai nem hiába énekelték 
2017. május 13-án délelőtt többször 
a Süss fel, nap című gyermekdalt. A 

Napocska és a Sötét felhők mérkőzését a Nap 
nyerte, mely széles, meleg mosolyával örömöt, 
melegséget hozott az ovisok életébe is.

Immár negyedik alkalommal került meg-
rendezésre a már hagyományossá vált ovifoci 
bajnokság. Ismét a játék, a mozgás öröme, az 
élmény, a lelkesedés, a sport megkedveltetése s 
a részvétel volt a fontos. A játék, mely az ovis 
korosztály legfőbb tevékenysége, egyben öröm-
forrás is a gyermekek számára. Ez a nap a játék 
öröméért, a gyermekek öröméért jött létre. 

Az Ovifoci Kupa az a rendezvény, amely-
nek nincsenek rendkívül szigorú szabályai, 
azonban szlogenje lehetne akár az alábbi idé-
zet is: „A foci szabályai valójában roppant egy-
szerűek: ha mozog, rúgj bele. Ha nem mozog, 
addig rúgjad, amíg mozogni nem kezd”. Ezen 

a rendezvényen a legfőbb szabály az, hogy a 
végén minden ovis elégedetten, örömmel el-
fáradva térjen haza. Remélem, ez most is így 
történt. Bár a vándorkupát csak egy óvoda 
csapata birtokolhatja egy évig, azért a meg-
érdemelt torta mindegyik csapatnak örömet 
okozott. A IV. Ovifoci Kupa győztese a Pilis-
csabai Napsugár Óvoda Klotildligeti Tagóvo-
dájának csapata lett megérdemelten, éppen 
egy hajszállal megelőzve a tavalyi győztest, a 
Szent László Óvoda csapatát. 

Szeretném megköszönni mindenkinek 
a jelenlétet, a támogatást, a hitet. A játéko-
soknak, szülőknek, pedagógusoknak, a Mo-
solygós Napsugár Alapítványnak, a torták 
elkészítőjének (Husvéti Arankának), a Pilis-
csaba SE-nek, Triffné Magyar Andreának, és 
a képeket Szabó Jánosnak, hiszen ismét valóra 
váltottunk egy álmot, melyet remélem, lesz le-
hetőségünk tovább álmodni.

Székely Szilvia

K özel 1000 
fiatal vívó 
gyűlt össze 

Budapesten, a BOK 
csarnokban, hogy 
eldöntsék, idén kik 

lesznek az idei diákolimpiai bajnokok. Az 
esztergomi Szent György Vívó Egyesület ver-
senyzőiből is sokan pástra léptek iskolájuk 
színeiben.

A legjobb eredményt Molnár Emma érte 
el (Hauck János Német Nemzetiségi Általá-
nos Iskola), aki a II. korosztályban, a 2006-os 
születésű leány tőrözők közt indult a verse-
nyen. Emma a legtöbb indulónál egy évvel 
fiatalabb, 2007-ben született, ennek ellenére 

sorra jobbnak bizonyult ellenfeleinél. Fel-
készültségét mutatja, hogy a direkt kieséses 
táblán az első ellenfele egyetlen tust sem 
tudott adni neki, 10:0-ra győzött. A további 
asszókban is magabiztos vívással győzött, és a 
döntőbe került. A döntő izgalmasan alakult, 
hódmezővásárhelyi ellenfele rutinosabb ví-
vó volt, felváltva szerezték meg a vezetést. A 
végén, 9:9-es állásnál azonban Emma korát 
meghazudtoló nyugalommal indított táma-
dást és szerezte meg a végső győzelmet.

Nem ez az első szép eredménye ennek a fia-
tal vívónőnek. A versenyzést februárban kezd-
te, de a szeptember óta tartó idény ranglistáján 
máris a 6. helyen van a 2006-ban született tő-
röző lányok közt. Aláírás

IV. OVIFOCI KUPA

Huszár Bálint 
akrobatikus 
kosárlabdázó, 
a FaceTeam 
tagja. Piliscsa-
bai otthoná-
nak teraszán 
egy frissen 
regisztrált 
Guinness-re-
kordja kapcsán 
beszélgettünk.

Vonz téged a veszély?

Ezt így nem mondanám, inkább a nem szokvá-
nyos dolgok vonzanak. 

Ezzel akkor elég jó lóra tettél, nem? Európá-
ban mennyire ismert ez a műfaj?

A sportág Amerikából indult, ott nagyon 
népszerű, de ma már van Európában is több 
hasonló csapat, bár mi egy kicsit mást csiná-
lunk azzal, hogy a színház részét fogjuk meg. 
A FaceTeam volt a Csillag születikben meg a 
Britain’s Got Talentben is, ezáltal azért nagy-
jából tisztában vannak azzal, hogy mit csiná-
lunk. 

Nemrég felállítottatok néhány Guinness 
rekordot. Hogy áll neki egy ilyen projektnek 
az ember? Kitaláljátok, hogy ilyet még nem 
csinált senki, na akkor majd mi?

Mi nem így csináltuk, hanem megpróbáltunk 
a meglévő rekordokból választani, és azt meg-
dönteni. A 2016 novemberi Guinness világ-
napon hat rekordot próbáltunk megdönteni, 
amiből öt sikerült is. 

Mi az, aminek Te vagy a rekordtartója?

Hozzám két trambulinos rekord köthető. A 
legmesszebbről (több mint hat méterről – a 
szerk.) való előreszaltó-zsák egyéni mutat-
vány, a másik pedig csapatrekord, ebben öten 
voltunk: a legtöbb zsákolás egy percen belül, 
trambulinról.

Mesélj arról egy kicsit, hogy hogy néz ki egy 
műsorotok! Mi kell ahhoz, hogy látványos 
legyen?

Nehéz szavakba önte-
ni, a videó többet segít. 
De lényegében egy ak-
robatikával, tánccal és 
zsonglőrködéssel kitöl-
tött műsor. Sok szaltó, 
zsákolások…

Mennyire kell előre megkomponálni? 
Mennyi a szabad mozgástér, és mennyire 
tudtok improvizálni a helyszínen?

Valamilyen szinten mindig kell improvizál-
nunk, hiszen nincs két ugyanolyan passz sem. 
De van koreográfusunk, van egy kerete a mű-
sornak, megvannak a táncok, hogy éppen mit 
ugrunk, hogy palánksorrra megyünk vagy 
szaltózunk. Persze olykor történnek véletle-
nek.

Mekkora egy ilyen előadáson a hibaszáza-
lék? Volt már nagyobb baki?

A mi csapatunk elég profinak mondható. Van 
hiba, de minimális.

El tudom képzelni, hogy mennyi munka 
lehet, hogy egy szaltó olyan szép legyen. 
De amikor az első egy-kétszáz alkalommal 
próbálod, nem töröd magad össze?

De igen. Amíg nem vagy olyan szinten, hogy 
mindent biztosan tudj, addig nem is lehet be-
kerülni a fellépő keretbe. Én nulláról kezdtem 
2012 tavaszán, nem volt semmilyen akrobati-
kai előéletem, A FaceTeam utánpótlásnevelés 
csapatába kerültem bele, onnan úgy másfél év 
alatt sikerült magam feltornáznom a felellépő 
nagy csapatba. Hivatalosan az első külföldi 
fellépésem 2013 decemberében volt Katar-
ban. Addig sok esés volt… 

Anyukád hordta a tapaszokat?

Az még most is megesik. Sajnos nem is olyan 
rég történt, hogy ki kellett állnom a fellépés 
felénél, mert szaltó-zsákból lefejeltem a gyű-
rűt 500 ember előtt. A szám szétszakadt, két 
fogam megrongálódott, de nem tántorított el, 
gyorsan felépültem és visszajöttem.

Látom, ebben szíved-lelked benne van. 

Meg az időm is, mind a három. Délutánig is-
kolában vagyok, aztán minden nap edzés, heti 
5 alkalommal, este 6-tól 8-ig. De nem muszáj-
ból csinálom, több ez, mint egy csapat, inkább 
baráti kör. Az edzés és a fellépés is jó hangu-
latban telik, és az is jó érzés, hogy olyasmit tu-
dunk, amitől az embereknek az a reakciójuk, 
hogy ez király!

Jön elismerés?

Igen. A legjobb a kisgyerekeknek fellépni, ők a 
leghálásabb közönség.

Hobbinak számít, amit csináltok, vagy meg 
lehet ebből élni?

Mindenki dolgozik emellett – ha így nézzük, ez 
hobbi. De persze fellépésenként megvan a ke-
resetünk. Én pedig sportmenedzsernek tanulok, 
és remélem, hogy a Face-Teamra tudom a jövő-
met támasztani. 

Hol léptek fel?

Itthon is és külföldön is. A rendezvényszervezők 
és a cirkuszok tudnak rólunk, hívnak minket. A 
legnagyobb élményem a 2014-es spanyolországi 
kosárvilágbajnokság volt, ahol a szurkolói bázi-
sokat jártuk végig, hét különböző városban lép-
tünk fel.  2014 decemberében pedig három hetet 
voltunk Indonéziában, nagyon hálás közönség 
volt, szerintem ott kaptuk a legtöbb rajongást. 
De volt arra is példa, hogy egy ausztrál kisfiú a 
Youtube-on látott, és minket kért a szülinapjára.

Piliscsabán tudnátok ilyet? Milyen helyszín 
kell hozzá?

Elég hozzá egy egyszerű kosárterem, de nekünk 
van saját eszközünk, saját palánkunk, szóval egy 
sík lebetonozott terep is elég számunkra.

Van olyan célkitűzés, amit megfogalmazta-
tok magatoknak?

Az álmunk az volt, hogy fellépjünk a kosárlab-
da világbajnokságon, de ezt már kipipáltuk… A 
következő egy teljesen saját show, mint egy szín-
házi darab. Szeptemberben Kínába megyünk 
egy cirkuszfesztiválra, hogy ott megmérettes-
sük magunkat, ez mérföldkő lehet. Megnézzük, 
milyen ez a cirkuszi világ, és mit tudunk benne 
elérni. 

Gyűjtöd valahol az emlékeket?

Leginkább fejben, de azért vannak képeim, 
hogy meglegyen később.

Hogy az unokáknak lehessen mutatni, ha 
már nem megy a szaltó…

Remélem, nem lesz ilyen.

Bátor mondat… 80 évesen is lehet szaltózni?

A legidősebb a műfajban egy amerikai 
feketebőrű sportoló, aki 52 éves.

Na akkor majd megnézzük, nagypapa korod-
ban hogy szaltózol…

Az edzőnk 33 éves. Pár év még van előttem.

Hány éves is vagy? 

21.

Akkor most lefotózlak, jó?

Sólyom Ágnes

DIÁKOLIMPIA
A legjobb 2006-os leány tőröző 
2007-ben született!
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A szombati túra előestjén óriási felhősza-
kadás zúdult Piliscsabára és a környező 
erdőkre. A meglehetősen felázott tala-

jon 150 bátor, mindenre elszánt ember vágott 
neki az öt táv valamelyikének (8, 12, 25, 39 és 

42 kilométer), nagyjából egyenletes eloszlásban: 
36-an indultak a 8-as és a 25-ös távon, 33-an 12 
km-en, és 45-en a 40-es távok valamelyikén. Aki 
délután 5-ig beért a célba, az megúszta kisebb 
záporokkal és eltévedésekkel, valamint nagyobb 
tócsákkal. Öt óra után megint leszakadt az ég, 
és ez pont a legfáradtabb, leghosszabb távon in-
duló túrázókat sújtotta, de a legtöbben hősiesen 
küzdve beértek az erdészkerti célba.

A nap elején a rajtban az indulók egy rész-
letes itinert kaptak, mely tartalmazta az útvo-
nal leírását, az ellenőrzőpontokat és minden, 
a túrával kapcsolatos információt. Fáradhatat-
lanul rótták a kilométereket, kicsik és nagyok 
egyaránt, hogy a célban örömmel vehessék át 
a kiérdemelt oklevelet és kitűzőt. A túrázók 
az ellenőrzőpontokon frissítőt – csokoládét, 
gyümölcöts, zsíros kenyeret, üdítőt – kaptak, 
ezzel könnyítettük a túra kihívásait. 

Köszönjük minden egyes rendezőnek, se-
gítőnek a munkáját. Nélkülük nem jöhetett 
volna létre ez a nagyszerű túrasorozat. Külön 
köszönjük a piliscsabai önkormányzat támo-
gatását, melynek révén a piliscsabai gyerme-
kek ingyen indulhattak a túrán. Tízéves tel-
jesítménytúra-sorozatunk ezzel lezárult, ezzel 
a névvel, ebben a formában jövőre nem indí-
tunk teljesítménytúrát. A következő Sulikupa 
egy éjszakai túra lesz június 2-án hűvösvölgyi 
indulással.

Túráinkkal kapcsolatos információk elér-
hetőek a PI-TE weboldalán (pi-te.maze.hu). 
Mindenkit szeretettel várunk túramozgalma-
inkon és további rendezvényeinken!

Borzsák István
Fotó: Bobák László
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HÍREK 
Csillogó érmek a Budapest Aero-
bik Kupán – Aerobik szakosztály

Kiváló eredményeket érnek el aerobikosaink, 
ami a szakosztályban folyó szakmai munka 
láttán nem is meglepő. A Katona Enikő vezető-
edző által fémjelzett szakmai munka ismételten 
meghozta gyümölcsét, amely révén az április 
28-án a Vasas SC Folyondár utcai sportcsarno-
kában minősítő versenyen részt vett sportolóink 
remek sikert értek el. UP3 leány egyéniben Ko-
vács Borbála és Nagy Villő bronz, Rakóczki Ré-
ka ezüst, Kiss Johanna arany minősítést kapott, 
UP3 csapatunk pedig ezüst minősítést szerzett. 
Az eredményekhez gratulálunk sportolóinknak, 
és köszönjük a töretlen támogatást, biztatást a 
szülőknek.

Májusi éremeső aranyat ér?

Lapzártakor még zajlik a finis a különböző kor-
osztályok bajnokságaiban, ezért az előrejelzés 
csak annyit állít biztonsággal, hogy hónap végé-
re „éremfelhők” érkeznek a Nagy-Kopasz lan-
káihoz. Hogy ezekből mennyi a bronz, az ezüst 

és az arany, az május második felében derül ki. 
Öregfiaink 16 év után lehettek volna újra bajno-
kok, sajnos a csütörtöki örökrangadót, a helyi 
„el clasico”-t, a Csaba−Szentiván aranymeccset 
elvesztették, így az ezüstért kell megharcolni a 
Pomáz ellen. U19-eseink, Kovács Józsi „fiai” 
viszont versenyben vannak az első helyért, míg 
Triff Feri szárnya alatt a 16 éveseink már biztos 
bronzérmesek. Bergendy Laci 14 év alatti srácai 
is dobogósok, ám még helyezkednek, hogy az 
„ezüst felhő” alá férjenek...

Érmet érő győzelem a felsőházi 
rájátszásban – Futsal szakosztály

Férfi felnőtt futsal csapatunk a Nemzeti Bajnok-
ság II. osztályában aratott értékes győzelmet az 
ELTE-BEAC csapata ellen. A fővárosban ren-
dezett mérkőzésen Kurucz Dávidék magabiztos 
játékot mutatva 8-6 arányban múlták felül ven-
déglátójukat. Keresztúri 3, Déri és Hajnal 2-2, 
Sersztnyev 1 góllal járult hozzá a sikerhez, míg 
Szécsi Balázs kiváló védőjátékának köszönhető-
en többször parádésan sikerült az ELTE támadá-
sait megállítani. Május 8-án játszotta csapatunk 
az utolsó hazai mérkőzését ebben az idényben, 
amelyre nagyszámú közönség látogatott ki a 
SZAKI Sportcsarnokba. Ezen a mérkőzésen 
hasonló magabiztossággal lépett pályára csapa-
tunk a REAC csapata ellen, így 8-4-es győzelmet 
könyvelhettek el Papp Tibor tanítványai. A csa-
pat továbbra is harcban van az éremért, amely 
egyértelműen a legnagyobb siker a klub és a vá-
ros futsal történelmében egyaránt.

Kiváló eredmények a PAFC-os 
kosarasoknál – Kosárlabda  
szakosztály

A Pest megyei bajnokságban szereplő férfi és női 
csapatunk egyaránt az erős középmezőny tagja-
ként, magabiztosan őrzi az 5., illetve a 6. helyet 
a 12 csapatos bajnokságban. Utánpótlás csapata-
inknál nemcsak a létszám növekszik, hanem ez-
zel párhuzamosan az eredmények terén is látni a 
szisztematikus építkezés jeleit. A legkisebbek az 
országos Kenguru bajnokság budapesti területi 
versenyein hétről hétre egyre jobb eredményeket 
érnek el csakúgy, mint a Gyermek bajnokságban 
induló csapataink. A Kadet és Junior versenyso-
rozatban már komoly erőpróbára kell számítani, 
így ennek megfelelően ennek a korosztálynak 
még nem adatik meg olyan sok siker, mint a 
kisebbeknek, de a jó szakmai munka évről évre 
itt is megmutatkozik, így csapataink a középme-
zőny aljához tartozva kitartóan állják a sarat.

PAFC média
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Felnőtt labdarúgás

Férfi felnőtt futsal csapatunk a Nemzeti 
BajnokNagyon szerethető felnőtt férfi csapatunk 
is, melynek szerepléséről maga a játékos-edző, 
ifj. Miklósvári Géza – mindenki lottózósa – 
mondja: Cél az első 8 hely!

A bajnokság legfiatalabb felnőtt csapata a 
mienk, mely azért is különleges a bajnokság-
ban, mert vegytisztán városunk fiai, azaz csa-
bai, vagy csabai identitású spílerek alkotják, 

és kizárólag a sportág és Piliscsaba szeretete 
miatt küzdenek hétről hétre. Nos, ez az ala-
kulat három fordulóval a bajnokság vége előtt 
a 8. helyen áll. Hátralévő mérkőzéseink nem 
nevezhetőek könnyűnek, de reális esélyünk 
van a helyezésünk megtartására. Ezt sikernek 
tartjuk, és büszkék vagyunk, hogy ezt az ered-
ményt – szem előtt tartva a vezetés által kije-
lölt utat – a helyi fiatalok folyamatos csapatba 
építésével értük el. Végül kiemelném, hogy Ba-
logh Marcink a góllövő lista 3. helyén áll.

A város 1. női csapata a 2. bajnoki évét zárja 
a hétvégén az Érd ellen. Lányaink rengeteget 
fejlődtek az elmúlt bajnokság óta, amit a ta-
bellán elért helyezésük is mutat. A 10 csapa-
tos bajnokság 6. helyezettjeként a felsőházba 
jutás küszöbén végeztek, az előttük álló váciak 
skalpját (4-0) is begyűjtve. Jó hír, hogy ősztől a 
15 évnél fiatalabb leányoknak is indítunk kép-
zést és bajnokságot, ezzel is elősegítve a folya-
matot, hogy mielőbb magasabb szintű nagypá-
lyás női csapatunk legyen.

Gáspár Zsolt

A Piliscsabai Természetjá-
ró Egyesület (PI-TE) immár 
tizedik alkalommal rendezte 
meg a Piliscsabai Negyvene-
sek teljesítménytúrát, idén 
május 13-án. Az időjárás nem 
fogadta kegyeibe a résztvevő-
ket, mégis mintegy 150 túrázó 
teljesítette sikeresen a 4+1 táv 
valamelyikét.




